
LP spune: 
15/05/2020 la 23:12 

“de ce, dacă “suntem creștini de 2000 de ani”, cultura noastră a produs atât de puține cărți, tablouri, 
sculpturi, compoziții muzicale inspirate de viața lui Isus”

Păi noi, trăitorii în Țara Românească, am fost și (încă) suntem creștini, adică ortodocși. Esența 
creștinismului, adică a ortodoxiei, nu este să crezi în Dumnezeu, să filozofezi despre el și 
“instanțele” lui, ci să-l cunoști pe Dumnezeu, să trăiești în Dumnezeu. “Finalitatea” vieții religioase 
este sfințenia, și nu iluminarea spirituală. De aceea, atâta cât nu a fost corupt de papism, 
creștinismul nu a produs “cărți, tablouri, sculpturi, compoziții muzicale inspirate de viața lui Isus”, 
ci sfinți. Acum, în vremea modernă, avem tot mai multe “cărți, tablouri, sculpturi, compoziții 
muzicale inspirate de viața lui Isus”, și (aproape) deloc sfinți.

Răspunde 

•  Daniel StPaul spune: 
16/05/2020 la 18:40 

E-adevarat, se rareste numarul sfintilor in contemporaneitate; dar si cind se canonizeaza 
unul, se face cu exigenta duhovniceasca, asa incit, in mod evident, sa valoreze cit o suta (sau
macar 47) de sfinti “obisnuiti”. De exemplu Sfantul Mare Voievod Stefan.

Răspunde 

•  LP spune: 
16/05/2020 la 23:18 

@Daniel StPaul: Ce spui este caterincă ieftină. BOR (și, implicit, poporul român) are
păcate mai mari decât canonizările controversate. Dar asta e altă discuție, în afara 
subiectului.

Răspunde 

•  Daniel StPaul spune: 
18/05/2020 la 18:49 

Asa e stimabile, insa o cugetare sacra precum ne furnizarati (“Păi noi, trăitorii
în Țara Românească, am fost și (încă) suntem creștini, adică ortodocși. Etc)” 
e muzica sferelor. Aferim! (ca sa raminem intre noi , romanii ortodocsi si 
ortodocti…)

Răspunde 
•

•  Absurdistan spune: 
17/05/2020 la 2:24 

Sunt speranțe totuși.

Liviu Dragnea este ideea contemporană de sfințenie românească. 

Nu e Monty Python, e duhul ortodox, la cel mai înalt nivel de partid, de stat și de pușcăriași, 
trecuți și viitori.

https://www.youtube.com/watch?v=yOagrcB7CUc
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…Noi oferim Ordinul Sfinților Matiri Brâncoveni lui Liviu Dragnea, ȘI pentru ajutoarele 
viitoare.

“Vrieeeeednic esteeeeeee”

Rușine. 

De treizeci de ori, pentru fiecare dintre arginții lui Iuda (numai că iudele preafericite își 
numără astăzi arginții în miliarde), rușine!

Răspunde 

•  Ela spune: 
17/05/2020 la 9:43 

Cred ca sunt tot atatea cai de a-l cunoaste pe Dumnezeu, cati oameni pe acest pamant…Unii 
dintre ei filozofeaza, ptr ca asa simt ei apropierea, unii canta, unii picteaza icoane, unii 
repeta rugaciunile ca pe niste mantre, altii tin post, etc., etc.
Religia nefiind ca democratia, si nici ca dictatura, nu majoritatea decide modalitatile de 
abordare, si nici vreun preafericit, ci fiecare om care STIE ca are dreptul divin(!) sa traiasca 
in Dumnezeu asa cum simte si cum crede el mai bine. Tot ceea ce conteaza, cu adevarat, 
sunt doar faptele, actiunile concrete ale omului, modul in care fiecare intelege s-si traiasca 
viata aici, pe pamant.

Răspunde 
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